
Zápis z členské schůze historického spolku městečka Kvasice, z.s. dne 
23. 11. 2022

Ze stávajících 17 členů spolku bylo přítomno 13, omluveni byli M.Šuterová, N.Vojtková, P.Foldyna, 
J.Machovský. Ze 7 nových členů byli přítomni 3, omluveni byli H.Dohnálková, B.Plisková, 
P.Suchánková, L.Pliska. Za hosty byli přítomni R.Polášek (starosta obce Nová Dědina) a Z.Zapletal.  
Podpisy zúčastněných - viz prezenční lisƟna. 

Schůzi vedl Petr Klapil dle programu:

1. Přivítání členů a hostů

2.  Volba nových členů – přihlášku během roku od minulé členské schůze podalo 7 zájemců – 
H.Dostálková, P.Suchánková, J.Šišková, D.Musilová, B.Plisková, L.Pliska, P.Vágner.  Bylo konstatováno,
že je přítomna více než 2/3 většina členů. Výsledek hlasování - 13 hlasů pro přijeơ nových členů z 13 
přítomných stávajících členů spolku. 

3. Zpráva o činnosƟ spolku za rok 2022 – J.Ševčík

4. Plán práce na rok 2023 – J.Papež

5. Prezentace webových stránek spolku (historiekvasice.cz) – V.Dosoudil

6. Historie křížové cesty v Kvasicích – K.Koutňáková

7. Diskuze, závěr schůze

    F. Látal – zvážit nutnost přítomnosƟ 2/3 většiny členů pro hlasování o přijeơ nových členů – úprava 
stanov nebo připuštění platnosƟ písemného souhlasu člena při jeho osobní neúčasƟ na schůzi

    D. Odehnal - jako starosta obce Kvasice vyjádřil radost ze vzniku spolku a popřál vše dobré do jeho 
činnosƟ  

    K. Koutňáková - informovala krátce o historii a významu kapličky Panny Marie Pomocné na 
Mariánově a nutnosƟ její obnovy – obraz Panny Marie, socha sv.Cyrila, informační text do interiéru, 
celková obnova s možnosơ objekt více využívat 

    P. Klapil – zdůraznil význam kapličky na Mariánově a zmínil archeologické nálezy při výkopových 
pracích, které probíhají v blízkosƟ objektu. Bude informovat pracovníky NPÚ. Dále připomenul 
200.výročí narození Antoše Dohnala v únoru 2024 s myšlenkou retroakce jako při stoletém výročí 
(24.6.1924), včetně vydání stejného sborníčku. 

     J. Vojtek – vznesl dotaz na P.Klapila, jak je to s památníkem Jana Wundera. Odpověď – je to zaơm 
v jednání, jsou dva návrhy - památník a variantní řešení.

    R. Polášek – pozdravil schůzi jménem obce Nová Dědina. Je rád, že se začíná s obnovou křížové 
cesty a nabídl případnou podporu této akƟvitě i činnosƟ spolku.

    Akce Rok Antoše Dohnala – 2023 160 let od úmrơ, rok 2024 200 let od narození. D.Odehnal 
očekává, že občané budou seznámeni s jeho životem a tvorbou v Kvasických novinách. I.Foldynová 
navrhuje uspořádat čtení z jeho tvorby. K.Koutňáková – možnost uspořádání výstavy o A.Dohnalovi, 



opětovné vydání jeho Hanáckých povídek. J.Ševčík – během akce Rok A.D. – zahájení večerem o jeho 
životě s čtením povídek (herci zlínského divadla?), prezentace akce ve sdělovacích prostředcích, na 
závěr retroakce. Spolupráce s knihovnou a kulturní komisí obce.

      Z.Zapletal – co bude s ocelovým mostem z Kotojedky, nyní uložen na dvoře obecního úřadu, jeho 
citlivé osazení do parku by bylo oživením a není finančně náročné. Dále konstatoval, že nový most, 
který má obec v majetku, již vykazuje podstatnější opotřebení. D.Odehnal – umístnění v parku musí 
být schváleno NPÚ Mgr. Křesadlovou. P.Klapil – zámečnickou repasi by mohl provést pan Kahaja, 
návrh umístnění v nad bývalým mlýnským náhonem, osazení informační tabule. 

      J.Pospíšil – budou reliéfy křížové cesty nějak kolorované? Po provedené straƟgrafii dvou reliéfů je 
konstatováno, že v době vzniku byly reliéfy jednobarevné. Restaurátorské zprávy případnou 
barevnost připoušơ, rozhodnuto bude po očistění zbylých 12 reliéfů a vyhodnocení straƟgrafií při 
kontrolních dnech. Nyní restaurátoři předpokládají jednobarevné provedení a ochrana kovových 
prvků tanátováním  a dvojnásobným nátěrem grafitovou barvou. 

      P.Klapil – připomenul výročí osobnosơ Kvasic v roce 2023 – Antoš Dohnal, Adolf Straka, Emanuel 
Opravil, FranƟšek Tacl, Jindřich Spáčil

      Kaple na Vrážisku – v prosinci bude projednána s Mgr. Melichovou z NPÚ obnova interiéru – 
předpokládá se vybílení (Obec Kvasice), replika barokní oltářní kulisy sestávající z obrazu Panny Marie
bolestné, dvou obrazů stojících andělů a dvou obrázků andělských hlaviček. V akƟvitě se bude 
pokračovat pouze v případě souhlasu NPÚ s realizací. 

Výbor děkuje za diskuzi a podněty, kterými se bude zabývat při svých dalších setkáních. 

Všem členům spolku výbor poděkoval za dosavadní akƟvitu a účast na členské schůzi. Po diskuzi byla 
schůze ukončena. V roce 2023 budou svolány dvě členské schůze – za svolání zodpovídá výbor 
spolku. Plánovaná prohlídka obecního muzea neproběhla z důvodu rekonstrukce v budově obecního 
úřadu. 


